
   
 

   
 

Beste voorzitter, 
 
Vandaag bespreken we de kadernota, de afronding van deze periode, het begin van het zomerreces, 
maar vooral de markering van het stuk waarin het college haar speerpunten weer heeft kunnen 
bijslijpen voor de komende periode. 
 
Maar laten we eens beginnen met de echt belangrijke dingen. En dat is dan een dankwoord. Aan al 
die mensen die dagelijks voor ons in de weer zijn om ons werk mogelijk te maken, van de koffie en 
punselies tot onze stukken en alle antwoorden die onze vragen steeds meer vereisen. Een 
welgemeende dank. 
 
Natuurlijk kunnen we hier praten over de kadernota en wat hier allemaal in staat. Dan was ik snel 
klaar geweest. Heel veel van de plannen die dit college namelijk heeft kennen we al en zijn nog niet, 
of nog niet helemaal tot uitvoering gekomen. We zien dan ook veel verwijzingen naar het 
coalitieakkoord en weinig plannen en vooral weinig dekking. Dit zijn namelijk de financiële plannen 
(afdruk) als het gaat om intensiveringen. Maar de VVD ziet dit eigenlijk als iets positiefs. Als het 
college nu nog niet echt weet wat men moet gaan doen, behalve niet investeren in sport en 
stadsmarketing, dan hebben wij nog wel wat tips voor u. Een kader zogezegd.  
 
Voorzitter, 
Laten we beginnen met hetgeen Gouwenaars nu zo bezig houdt. Afval. Dat afval scheiden niet zou 
lonen, mag na alle waarschuwingen van de VVD en zelfs het CDA geen verassing meer heten, maar 
toch verbazen wij ons nog steeds de houding van het college op dit vlak. Durf te zeggen dat het 
anders uitpakt dan je hoopte en maak een nieuw plan. Een plan wat duurzaam is en de straten in de 
stad niet vervuilt en de mensen niet tot wanhoop drijft. Dat betekent dat de financiële prikkel zal 
moeten verdwijnen en dat ondergrondse plastic containers onontkoombaar zijn. 
En de stap naar nascheiden is dan misschien maar voor een volgende periode. Uit wat wij uit de 
stukken op kunnen maken blijkt dat we feitelijk 2 miljoen euro meer hebben geïnd dan we nodig 
dachten te hebben voor Afval scheiden loont. Dat daarnaast ook bleek dat hetgeen wij verwachtten 
uit te geven tegenviel met een bedrag van bijna 800.000 euro. Deelt het college dit beeld? 
 
Lasten 
 
We wachten al ruim een jaar op het lastenonderzoek. Op zich is dat feit al bijzonder omdat de 
uitkomsten van dat onderzoek al bekend zijn. We zijn duur, heel duur, veel te duur. De VVD stelt 
voor om met een lastenverlichting te komen die Gouda op een plek plaatst die in ieder geval gelijk 
staat met hetgeen de bewoner daarvoor krijgt. Gopo doet vandaag al een mooie poging die uiteraard 
onze steun krijgt. Een bewoner begrijpt misschien dat ze veel betaald als ze in de veiligste en meest 
opgeruimde stad woont. Maar dat is niet zo, integendeel. Vraag: gaat u ons de komende 2 jaar uit 
de top 25 van duurste gemeenten halen? 
 
 
Veiligheid 
 
Wij waren blij met de laatste stukken betreffende veiligheid en zijn altijd verheugd als partijen in 
deze raad bang zijn voor etnisch profileren of vinden dat bepaalde groepen te vaak genoemd 
worden. Ook de VVD is fel tegenstander van etnisch profileren, maar wij sluiten de ogen niet. De 
cjfers in Gouda tonen toch vooral problemen met Marrokkaanse-Nederlandse  jongeren die het 
veiligheidsgevoel in Gouda onder druk zetten. Laatst was hier een bestuurder van één van de 
moskeeën in de raad. Hij nodigde ons uit om de Marrokkaans-Nederlandse gemeenschap ook als 
onderdeel van de oplossing te zien. Gaat het college die handschoen oppakken? Het benoemen en 
bestrijden van dit probleem is effectiever dan het ontkennen en wegwuiven.  



   
 

   
 

Zo vinden wij ook dat als maatregelen bewezen ineffectief zijn we feitelijk stelenvan onze bewoners. 
Stoppen is dan de enige optie. Bent u het met de VVD eens dan bewezen ineffectieve middelen 
geldverspilling zijn? 
 
Ook recente klachten over het gebrek aan handhaving zijn niet nieuw. Dat komt omdat Gouda groter 
wordt, zeker met het onbereikbare Westergouwe erbij, maar ook doordat er steeds meer mensen in 
de stad zijn. Daarnaast zorgen beleidswijzigingen zoals afval scheiden (loont) voor een grotere 
noodzaak voor handhaving. Dat moet nu echt gaan gebeuren. Na een eerdere poging met GBG 
ontvingen wij onlangs steun meer steun uit coalitiehoeken de vraag om nog een poging te wagen. 
We hebben daarna zeer constructief samengewerkt. Deze motie heeft u allen reeds gezien. Is het 
college bereid hier hard mee aan de slag te gaan?En dan te slotte dit. 
 
Het gaat gelukkig op heel veel vlakken goed met ons prachtige Gouda. Maar er is geen tijd om op 
onze lauweren te rusten. En feestjes kunnen we al helemaal niet vieren. Dat de inbraken minder zijn 
geworden zegt vrij weinig als de boeven een veel lucratiever criminele activiteit hebben gevonden. 
Blijven roepen dat je afval scheiden zo loont, terwijl de mensen dagelijks klagen over de puinhopen 
op straat is ook ongeloofwaardig. En ondernemers in de stad belemmeren met regels, terwijl je ze 
zelf met voeten treedt is ronduit onbehoorlijk.  
 
De VVD ziet nog een hoop te verbeteren in de stad de komende tijd en een paar adviezen heeft u dan 
ook al gehoord. Maar het belangrijkste is; wees eerlijk. Voor de spiegel en tegen die ander. De VVD 
begrijpt het als iets niet gelukt is, maar niet als u iets ontkent. En ja, wij begrijpen dat fouten soms 
geld kosten en dan zit u soms op de blaren. Dat hoort erbij.  
 
Maar trek u ook op aan de mooie dingen. Dingen die de gemeente vrijwel geen geld kosten en echt 
iets betekenen voor de stad. Het initiatief van Jan de Laat bijvoorbeeld samen met de SOG als het 
gaat om techniek onderwijs of de Halve Marathon van Gouda die wij in ons verkiezingsprogramma 
propageerde en door een paar enthousiastelingen is opgepakt. Daar houden wij van.  
 
Maak Gouda weer groot.  
 
 
 
 


